



ကညီဂွံဝိခွဲးယံကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝိခွဲးယံလၢကီၢ်ပယိၤခိၣ်ဒုသဝီပူၤ

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်

လါမ့ၤ ၁၉ သီ, ၂၀၂၂ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 22-113+131-D1

တီအူကီၢ်ရံၣ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်- SAC အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်, လါမးရှးတုၤလါအဖျၢၣ် ၂၀၂၂ နံၣ်

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်တဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်အသးတဖၣ်လၢ ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရံၣ် ဖဲလါမးရှး တုၤ လါအဖျၢၣ် ၂၀၂၂ နံၣ်အပူၤ န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမးရှး၂၀၂၂နံၣ်အပူၤန့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးကီၣ်ကးကရၢ (SAC) အသးဒီးပၤကီၢ်တဖၣ်ဟဲန့ၣ်ဝဲဆူ က---သဝီ, မိကီကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်အပူၤတဘျီဒီးခးပျံၤဝဲပုၤသဝီဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါအဖျၢၣ် ၂၀၂၂ နံၣ်အပူၤန့ၣ် SAC သးတဖၣ်န့ၣ်လီၤစ့ၢ်ကီၢ်ဝဲဆူ က---သဝီအပူၤခံၣ်ဘျီ, ဟးယိဝဲပုၤသဝီဖိအဒဲလၢအ အိၣ်လၢသဝီချါတဖၣ်, ဒီးဟးသမံသမိးဝဲတၢ်လၢသဝီပူၤ ဖဲလါတၢ်ခးသံဝဲ SAC အတၢ်မဲာ်ချဲတဂၤ လၢသဝီလၢ အအိၣ်ဘူးတဖျၢၣ်ပူၤဝဲအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ.¹

SAC အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်

ဖဲလါမးရှး ၂၆ သီ, ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးကီၣ်ကးကရၢ (SAC) အပၤကီၢ်ဒီးအသးတဖၣ် လၢတၢ်န့ၣ်လၢအအိၣ်ဟဲလၢ စယဲးကံၣ်ဝဲသီန့ၣ် န့ၣ်လီၤဝဲဆူက---သဝီ, မိကီကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရံၣ်အပူၤ ဖဲမုၢ်န့ၣ် (၁၀:၀၀) န့ၣ်ရံၣ် ဒီး (၁၁:၀၀) န့ၣ်ရံၣ်အဘၣ်စၢၤ ဒီးန့ၣ်လီၤဝဲကျဲလၢသဝီမုၢ်န့ၣ်တကပၤန့ၣ်လီၤ. သးဒီးပၤကီၢ်လၢအဟဲန့ၣ်လီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်တသ့ၣ်ညါအနီၣ်ဂံၢ်နီတဖုၣ်ဘၣ် ဒီဖျါလၢတၢ်ခးဒီးသဝီဖိတထံၣ် အဝဲသ့ၣ်လီၢ်တံာ်ဘၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. ပုၤသဝီဖိတဂၤဟံၣ်ဖျါဝဲဒၣ်လၢ ပၤကီၢ်လၢအဟဲသ့ၣ်တဖၣ် ကူကၤဝဲပၤကီၢ်အကူအသိးဘၣ်ဆၣ် သးသ့ၣ်တဖၣ်တကူကၤဝဲ သး

¹ တၢ်ဂွံတၢ်ကျါလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါဖျၢၣ်တြၢ်အါရံၣ် ၂၀၂၂ အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲတီအူကီၢ်ရံၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လီၤအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယံကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယံအတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲလီၤတံာ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂွံတၢ်ကျါလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂွံတၢ်ကျါန့ၣ်လီၤ.

အကူအသိးဘၣ်. ဒီဖျါလၢသုးသ့ၣ်တဖၣ်တကူကၢၤဝဲအသုးကူကၢၤဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်ဟဲအခါဘၣ်အယီၤ သဝီဖိတဖၣ်တသ့ၣ် ညါဝဲအသုးနီၣ်ဂံၢ်ဘၣ်. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ် တၢ်ဆိကမိၣ်တယၢ်ဝဲဒၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဟဲဝဲလၢတၢ်လီၤလၢ အတယံၤတဘျးဘၣ် ဒီဖျါလၢအဝဲသ့ၣ်ဟဲန့ၣ်လီၤ ဟးထီၣ်ဝဲခဲအံၤခဲအံၤန့ၣ်အယီၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဟဲဝဲဒီးသိလ့ၣ်ယီၤလွံၣ်ခိၣ် ဒီးသိလ့ၣ် ယီၤတခိၣ် န့ၣ်ဒီးဝဲခဲဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်က့ၤအခါန့ၣ် က့ၤပိၣ်ဝဲကျဲၣ်မုၢ်လၢသဝီပူၤ ဒီးဖဲလၢအက့ၤတုၤလၢသဝီအခိၣ် ထိးတိၤလီၤ အခါန့ၣ် ခးဝဲကျိကအိၣ်နွံထံၣ်ယိးထံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢမးရှး ၂၇ သီ, ၂၀၂၂ နံၣ် ဟါခီ (၁၀:၀၀) န့ၣ်ရံၣ်အဆၢ ကတီၢ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ဟဲန့ၣ်လီၤကဒီးလၢသဝီပူၤဒီးခးဝဲဒၣ်ကျိလၢသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢမးရှး ၂၈ သီ, ၂၀၂၂ နံၣ် ကဘၣ်ဖဲမုၢ်န့ၣ် (၈:၀၀) န့ၣ်ရံၣ် (၉:၀၀) န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ဟဲန့ၣ်လီၤလၢသဝီပူၤဒီးသံကွၢ်ဝဲပုၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် တၢ်သံကွၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်ဟးထီၣ်အခါန့ၣ် သဝီဖိတဖၣ်န့ၣ်ဟူဝဲတၢ်ခးကျိဖိဒီး ကျိဖးဒိၣ်ခဲခါလၢကံၤသီၣ်လၢ သဝီအကျဲခိၣ်ထိးန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ SAC သုးခးဝဲကျိလၢသဝီပူၤခးဝဲဒၣ်က့ၤအယီၤ အခဲအံၤန့ၣ်သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ပျံၤတၢ်ဖုးဒီး ဒီးအဝဲသ့ၣ်တူၢ်ဘၣ်ဝဲ လၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအိၣ်စ့ၤဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ် မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်အိၣ်ဝဲလၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအပူၤထီၣ်ဘိအယီၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ် အသိး တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအလီၢ်ခဲ တၢ်ပညိၣ်အိၣ်ဝဲဒ်လဲၣ်န့ၣ် မတၢ်တဂၤမးတသ့ၣ်ညါဝဲဘၣ်.

ဖဲလၢအ့ၣ်ဖျါ ၁၅ သီ, ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ် SAC သုးလၢ တၢ်တသ့ၣ်ညါအနီၣ်ဂံၢ်အါန့ၣ်ဒီး (၁၀) ဂၤဟဲန့ၣ်လီၤကဒီးဝဲဆူက---သဝီ အပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်စိၣ်ဃုာ်ဝဲစုကဝဲၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲအဟဲအခါန့ၣ်လီၤ. သုးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအိၣ်ဝဲလၢသဝီပူၤ တစိၣ်ဖိဒီး ဟးထီၣ်ကွံာ်ဝဲကဘၣ်ဖဲဂီၤခီ (၈:၀၀) န့ၣ်ရံၣ် (၉:၀၀) န့ၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်ဟးထီၣ်အခါ အဝဲသ့ၣ်တက့ၤဝဲဆူအတၢ်လီၤဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်ဟးဆုၣ်တၢ်လၢသဝီပူၤ, န့ၣ်လီၤဝဲဆူပုၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဒဲပူၤဒီးဟးယိဝဲ ဒဲတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဟးယိတၢ်လၢပုၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဒဲပူၤဝဲအလီၢ်ခဲ ဖဲဂီၤခီ (၁၁:၀၀) န့ၣ်ရံၣ်အခိၣ်အယၢၤ အဆၢကတီၢ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ဟဲက့ၤန့ၣ်လီၤကဒါဝဲဆူသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်ဟဲက့ၤန့ၣ်လီၤကဒါဆူ သဝီပူၤဂီၤဝဲန့ၣ်အခါန့ၣ် ကဘၣ်ဝဲဖဲတၢ်အိၣ်ဘျီအိၣ်ဝဲလၢအဲကလံးဖုံထံအသရိၣ်ဒီး ပုၤလၢအလဲၤထီၣ်သရိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ပျံၤတၢ်ဖုးတၢ် ဒီဖျါလၢ SAC သုးသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲလၢသရိၣ်အချၢအယီၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢအ့ၣ်ဖျါ ၁၄ သီ, ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ် SAC တၢ်မံၣ်ချ့လၢအအိၣ်လၢ ပယီၤအသဝီလၢအအိၣ်ဘျးဒီး က---သဝီတဂၤဘၣ်တၢ် ခးဝဲဒၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ ဖဲလၢအ့ၣ်ဖျါ ၁၆ သီ, ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ် SAC သုးသ့ၣ်တဖၣ်ဟဲန့ၣ်ကဒါဝဲဆူက---သဝီ အပူၤ မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ဟူဝဲလၢ ကမျၢၢ်တၢ်ဒီသဒါသုး (PDF) အပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲလၢသဝီပူၤအယီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢအဝဲ သ့ၣ် ဟဲတုၤအခါန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤဝဲဆူသဝီဖိတဂၤအဟံၣ်ပူၤ ဒီးသုးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကျါတဂၤန့ၣ် န့ၣ်ဝဲပိၣ်ခွါလၢအအိၣ် လၢစုာ်ပူၤတဂၤဒီးကျိန့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ် လၢခဲသုးဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဟးထီၣ်ကွံာ်ဝဲလၢဟံၣ်အဝဲန့ၣ်အပူၤ မ့ၢ်လၢတၢ် ထံၣ်ဝဲလၢပိၣ်ခွါအဝဲန့ၣ်တၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး PDF တအိၣ်ဝဲနီတမံၤဘၣ်အယီၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ SAC သုးသ့ၣ်တဖၣ်ဟဲဒီးသမံသ မိးတၢ်လၢသဝီပူၤအယီၤ ကိုသရၣ်လၢသဝီပူၤလၢအန့ၣ်လီၤဟံၣ်ဖျါမၤသကိးတၢ်လၢ Civil Disobedience Movement

(CDM) သ့ၣ်တဖၣ်ပျံၤတၢ်ဖုးတၢ်ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီလီၤ. သဝီဖိတဖၣ်စ့ၢ်ကိး လဲၤအိၣ်ဝဲလၢအဒဲပူၤတ ဘျီလၢတ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျဉ်ကိာ်
ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျုတဖုလၢ
အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ.
KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤသၢတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်
လီၤ. **KHRG** ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုာ်,
အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ
ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒဲဒဲန့ၣ်လီၤ.